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BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Alexandra

Șipoteanu, una dintre mândriile promoției 2021: Facultatea de Drept este dificila

deoarece te obliga la autodepașire, la cunoaștere aprofundata a tuturor aspectelor

predate, la gândire cu propria minte, la autodisciplina. Linia întâi înseamna calitate,

iar calitatea este oferita de integritate, seriozitate, pasiune pentru profesia aleasa și

perfecționare continua în domeniul ales

Succesul în lumea juridica este asigurat celor care înțeleg ca munca este cea care îi poate ajuta.Fara o

pregatire continua și fara perseverența, nu se poate ajunge la performanța.Rezultatele foarte bune obținute

în timpul facultații reprezinta fundația unei viitoare cariere, dar pentru consolidarea ei sunt necesare

eforturi constante.Traseul profesional se construiește etapa cu etapa și necesita dedicare, implicare și voința

și, foarte important, dragoste pentru ceea ce faci. Alexandra Șipoteanu este una dintre cele mai bune

absolvente ale Facultații de Drept din cadrul Universitații din București. Și-a susținut licența în 2021, iar

media anilor de studiu o claseaza printre cei mai buni tineri din generația sa. La mai puțin de un an de la

finalizarea acestei etape, o regasim pe Alexandra ca avocat stagiar în cadrul firmei Stoica & Asociații și ca

student masterand în cadrul programului de master „Drept Privat” al Facultații de Drept, Universitatea

din București. 

Alexandra marturisește faptul ca media mare a anilor de studiu reprezinta, în mod incontestabil, un avantaj, mai

ales în domeniul ales, respectiv cel al avocaturii. „Potențialii angajatori cauta studenți cu medii mari, dar și cu

participari la concursuri sau la alte activitați cu relevanța academica în domeniu. Consider ca un candidat ideal,

indiferent de profesia juridica aleasa, este studentul ale carui note mari sunt consecința fireasca a efortului depus în

înțelegerea materiilor, iar nu un scop în sine, iar aceste aspecte sunt desigur avute în vedere de catre potențialii

angajatori. În orice caz, o participare cât mai activa la concursuri, notele bune și abordarea corecta cu privire la

aceste note reprezinta fara echivoc un avantaj din perspectiva ocuparii unui loc de munca”, subliniaza tânara.

 

 

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.
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Alegerea acestei facultați nu a fost una întâmplatoare

Mulți dintre cei care se afla în punctul de a alege o facultate nu știu exact catre ce sa se îndrepte. Oferta este

generoasa, dar o opțiune întâmplatoare se poate transforma într-un adevarat dezastru.

În cazul Alexandrei, lucrurile au fost gândite foarte bine, având în vedere ca a fost fascinata întotdeauna de a gasi

ordinea în haos, de a aranja elementele unui sistem într-un mod care sa produca efecte de o maniera coerenta. „Am

regasit în domeniul dreptului, de la o vârsta destul de frageda, un mediu în care o astfel de gândire poate aduce un

beneficiu real societații. Am știut ca vreau sa urmez aceasta facultate chiar anterior începerii ciclului liceal, însa

pregatirea propriu-zisa pentru admitere a început mai târziu, în anii terminali. În schimb, pentru provocarile

Facultații de Drept cred ca mi-am început „pregatirea” cu mult înainte, citind cât mai mult, largindu-mi sfera de

cunoștințe în cele mai variate domenii. Cred ca nu a existat niciun moment în care sa fi luat în calcul o alta

facultate, însa cu siguranța am avut momente de indecizie cu privire la profesia juridica de urmat dupa absolvire.

Am absolvit Colegiul Național „Sfântul Sava” din București. Deși știam înainte de a alege profilul faptul ca

doresc sa urmez cursurile Facultații de Drept, am ales fara ezitare profilul real. Cred cu convingere ca m-a ajutat

mult, nu regret nimic - dreptul este un domeniu în care logica este indispensabila”, povestește tânara.

Admite faptul ca Facultatea de Drept aduce multe provocari, dar, daca ar trebui sa o ia de la capat, le-ar parcurge

din nou cu drag. Tuturor acestor provocari peste care a trebuit sa treaca, Alexandra le datoreaza foarte mult,

contribuind la formarea sa și la modul în care se prezinta astazi. „Daca aș putea schimba ceva, cred ca aș participa

la mai multe concursuri internaționale, întrucât experiența concursului Price Media Law Moot Court Competition,

organizat de Universitatea din Oxford, mi-a deschis foarte mult orizonturile”, precizeaza Alexandra.

Opiniile unor profesioniști care ocupa poziții de     top    în          departamentele juridice ale unor companii

importante, pe platforma www.in-houselegal.ro. Urmarește temele dezvoltate  de     avocați   sau     membri      ai

comunitații In-houseLegal și propune      subiecte.

Rolul major al concursurilor în formarea studenților la Drept

Când privește în urma și analizeaza tot ceea ce a trait în perioada studenției, Alexandra poate afirma cu tarie ca anii

respectivi au fost cu adevarat valoroși din toate punctele de vedere. „Acești ani mi-au oferit în nenumarate rânduri

ocazia sa ma autodepașesc, sa fac lucrurile cu și din pasiune, sa vad și sa-mi doresc sa vad lucrurile în profunzimea

lor, sa înțeleg atât litera, cât și spiritul legii. Am cunoscut oameni cu adevarat inteligenți, oameni care te îndeamna

prin felul lor de a fi sa iubești dreptul, sa-l simți, sa-l înțelegi - aspecte de neprețuit. Trecerea de la liceu la facultate

a fost dificila la început, ceea ce era de așteptat, fiindca lumea dreptului este unica, iar patrunderea în aceasta lume

necesita un efort de înțelegere cu care, imediat dupa terminarea liceului, studentul nu este familiarizat”, mai spune

tânara.

Din perioada studenției, Alexandra prețuiește foarte mult participarea sa la concursurile de procese simulate. De

altfel îi încurajeaza pe toți studenții - actuali sau viitori - sa participe la cât mai multe astfel de competiții.

„Mie concursurile de procese simulate mi-au deschis foarte multe drumuri - am câștigat stagii de practica, mi-am

dezvoltat abilitațile oratorice, am învațat sa pun în practica toate cunoștințele teoretice chiar de la începutul
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drumului în drept. Printre concursurile de procese simulate câștigate care mi-au îmbogațit parcursul academic se

numara Concursul de Procese Simulate pe teme de Drept Roman, în anul I, Concursul de Procese Simulate de

Drept Civil „Constantin Statescu”, dar și Price Media Law Moot Court Competition, o competiție organizata de

Universitatea din Oxford, la a carei etapa sud-est europeana m-am clasat pe locul III individual. Încurajez inclusiv

participarea la concursurile de procese simulate internaționale, cum este, de exemplu, Price Media Law Moot

Court Competition, Telders International Law Moot Court Competition, Philip C. Jessup International Law Moot

Court Competition și Charles Rousseau Moot Court Competition. Dincolo de bagajul extraordinar de cunoștințe pe

care pregatirea pentru astfel de concursuri ți-l ofera, avantajul participarii din perspectiva oportunitaților de munca

este incontestabila”, arata tânara.

Alexandra nu a fost genul studentului care merge la cursuri, se pregatește pentru sesiune și atât. Ea a mizat înca de

la începutul facultații pe toate proiectele care reprezentau un plus în pregatirea sa. Astfel ca a efectuat stagii de

practica atât la instanțe, cât și la autoritați ale statului, cabinete de avocatura și birouri de notariat. În acest mod, a

putut identifica în mod corespunzator drumul profesional care i se potrivește. Tânara susține cu tarie ca atât

concursurile, cât și stagiile, te ajuta sa alegi drumul profesional potrivit.

„Facultatea de Drept este o facultate dificila, însa nu doar din punctul de vedere al complexitații materiilor

studiate. Facultatea de Drept este o facultate dificila deoarece te obliga la autodepașire, la cunoaștere aprofundata a

tuturor aspectelor predate, la gândire cu propria minte, la autodisciplina. Facultatea de Drept presupune efort

susținut, autocunoaștere, lectura (inclusiv în domenii diferite de cel al dreptului), încredere în propriile puteri,

dorința de a înțelege lucrurile, iar nu de a le memora. Pentru toate aceste aspecte, Facultatea de Drept este dificila,

însa rezultatul este, alaturi de bagajul de cunoștințe obținut, o adevarata șlefuire a personalitații, o dezvoltare pe

care probabil puține alte experiențe ți-o ofera. Desigur, acest parcurs necesita sacrificii - trebuie sacrificat confortul

de a memora lucrurile fara a le înțelege, trebuie sacrificata o parte a timpului liber, care trebuie dedicata

aprofundarii cunoștințelor, trebuie asigurata dezvoltarea continua a cunoștințelor în domenii distincte de cel al

dreptului - istoria, filosofia, logica fiind doar câteva dintre ele, însa, pe masura trecerii timpului, ele înceteaza a

mai fi sacrificii și încep sa fie virtuți”, susține Alexandra.

Pentru creșterea calitații sistemului de învațamânt, facultațile de drept au nevoie de organizarea mai multor

concursuri de procese simulate, eventual realizarea acestora sub forma unor exerciții practice în cadrul diverselor

cursuri.

Tânara avocata spune ca, în general, orice activitate academica ce necesita pregatirea unei pledoarii și prezentarea

orala a argumentelor ar trebui încurajata (cursuri, sesiuni de dezbateri academice etc.). „De asemenea, cred ca ar

putea fi organizate cursuri sau training-uri referitoare la cercetarea juridica, întrucât este necesara în orice profesie

juridica aleasa. Accentul pe teorie este deosebit de important în primii ani, însa, începând cu anul al III-lea de

studiu, elementele practice ar trebui incluse din ce în ce mai mult”, mai spune tânara.

 

Intra pe platforma Dispute.Resolution.Center

 

 ► Cât costa un arbitraj comercial. Taxe, cheltuieli administrative, volum de munca și onorarii platite avocaților

► INTERVIU | Media tarifelor orare pentru firmele românesti                se situeaza între 100 si 250 de euro/ora. Avocatii foarte 

renumiti    în     domeniu pot ajunge sa perceapa si o rata de   1.000       euro/ora

 

 

Avocat stagiar la Stoica & Asociații
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Dupa finalizarea licenței, Alexandra și-a continuat pregatirea, iar astazi este avocat stagiar la firma Stoica &

Asociații, dar și masterand în cadrul programului de master „Drept Privat” al Facultații de Drept, Universitatea din

București.

În activitatea profesionala se ocupa, în principal, de litigii de drept privat, însa participa și în procesul de asistare și

reprezentare în litigii de drept internațional al drepturilor omului, drept administrativ și drept fiscal.

Pentru ea, România este o țara cu foarte mulți oameni valoroși, prin urmare nu a ezitat nicio secunda sa se dezvolte

profesional în țara în care s-a nascut și a crescut.

„Sistemul de învațamânt în sine, în special sistemul de învațamânt preuniversitar, prezinta anumite deficiențe

structurale, însa, în masura în care elevii sunt dornici sa asimileze valorile transmise de catre dascali, aceste

deficiențe pot fi depașite în mod satisfacator. De exemplu, structura mereu schimbatoare a examenelor naționale în

învațamântul preuniversitar are tendința de a descuraja lectura și gândirea critica, însa, în masura în care dascalii

reușesc sa insufle iubirea de carte, dorința de lectura, gândirea cu propria minte, dezavantajele unei astfel de

structuri sunt estompate prin surplusul de efort depus de catre elevi în virtutea acestor valori insuflate. Sistemul de

învațamânt universitar este în continua dezvoltare și expansiune - am sesizat o perpetua colaborare cu universitați

de prestigiu din strainatate, o încercare continua de ridicare a standardelor de predare și, respectiv, de evaluare, o

participare din ce în ce mai activa la concursuri internaționale”, nuanțeaza tânara avocata.

Alexandra crede cu tarie ca pârghiile exista, iar aceste eforturi trebuie continuate. Studenții pot contribui la

dezvoltarea societații tocmai prin valorificarea tuturor șanselor puse la dispoziție.

În ceea ce privește meritocrația, ea este de parere ca înasprirea continua a condițiilor de examinare, evaluarea

transparenta și promovarea rezultatelor deosebite încurajeaza o societate bazata pe merite. Considera, însa, ca

România ar trebui sa completeze toate eforturile menționate anterior cu alocarea mai multor bani catre susținerea

educației persoanelor lipsite de resurse financiare suficiente pentru terminarea studiilor.

„Cred ca este necesara o schimbare de paradigma. Studenții au tendința de a transforma notele într-un (unic) scop,

ignorând faptul ca ele ar trebui sa reprezinte, de fapt, o încununare a unui proces susținut de înțelegere a materiei

studiate. O astfel de schimbare de paradigma ar atrage dupa sine toate instrumentele necesare pentru creșterea

șanselor de reușita pe piața muncii: o înțelegere aprofundata a domeniului în care doresc sa activeze, o mentalitate

concentrata pe propria dezvoltare, note mari obținute ca urmare a înțelegerii mecanismelor studiate în profunzimea

lor, deschidere catre diverse alte activitați academice și, foarte important, lectura în domenii distincte de cel în care

doresc sa activeze”, completeaza Alexandra.

 Intra pe portalul de concurența pentru mai multe articole referitoare la proiectele avocaților din aceasta arie de practica

 

Studenții la Drept trebuie sa își doreasca sa înțeleaga

Tânara are un sfat extrem de important pentru studenții de astazi, dar și pentru cei care vor sa se îndrepte catre

facultațile de drept. Ea îi îndeamna „sa își doreasca sa înțeleaga!”.

Alexandra crede ca este una dintre primele lecții oferite de Facultatea de Drept: sa îți dorești sa înțelegi, iar nu sa

asimilezi informații fara a le trece în prealabil prin filtrul gândirii critice. „Cu cât studentul la Drept înțelege

mecanismele pe care se bazeaza diversele instituții juridice studiate, cu atât îi este mai ușor sa coreleze

informațiile. În definitiv, toate materiile studiate prezinta legaturi unele cu altele - informațiile trebuie corelate între
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ele, mecanismele trebuie puse în armonie unele cu celelalte, lucrurile trebuie sa fie privite în ansamblu, iar nu

izolat. De asemenea, un lucru pe care îl încurajez este lectura: citiți cât mai mult. Filosofie, literatura, istorie, logica

- cu cât bagajul cunoștințelor este mai mare, cu atât se înțelege mai ușor rațiunea de a fi a instituțiilor juridice

studiate. Sunt de parere ca orice profesie juridica necesita aspirație catre erudiție”, explica tânara.

Lumea în care Alexandra Șipoteanu și-a ales sa se dezvolte profesional este una competitiva. Este vorba atât despre

competiția cu ceilalți profesioniști, cât mai ales despre competiția pe care un profesionist care dorește sa se mențina

în linia întâi trebuie sa o duca cu el însuși.

Din punctul sau de vedere, succesul în lumea juridica impune, în primul rând, integritatea profesionala: sa îți

îndeplinești atribuțiile în conformitate cu regulile deontologice ale profesiei, sa tratezi cu seriozitate absolut tot

ceea ce ține de aspectele ce trebuie rezolvate, sa ai respect și iubire pentru profesia aleasa, dar și pentru cei cu care

interacționezi.

„Linia întâi înseamna calitate, iar calitatea este oferita de integritate, seriozitate, pasiune pentru profesia aleasa și

perfecționare continua în domeniul ales. Iar toate acestea, indiferent de numarul de profesioniști dintr-un domeniu,

vor ajunge mereu în linia întâi. Deși am menționat anterior, reiterez importanța iubirii fața de profesia aleasa: tot

ceea ce este facut cu sincera pasiune pentru domeniul ales este valoros, iar tot ceea ce este valoros va învinge

întotdeauna orice competiție”, concluzioneaza Alexandra.

Intra pe LadyLawyer.ro și afla mai multe despre activitatea,           preocuparile și proiectele doamnelor avocat din cele mai importante           firme de pe piața locala
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